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FEL hétköznapok 

Ismertetőjel 
Egy vidéki barátom albérletet keresett városunkban, 

ugyanis ősztől a szegedi egyetemen folytatja tanulmányait. 
Az egyik meghirdetett lakás helye és nagysága tetszett ne-
ki, sőt, a bérleti díj sem volt túl drága, ezért felhívta a me-
gadott számot. A vonal túloldalán egy férfihang jelentke-
zett, szívélyesen üdvözölte barátomat, majd egy személyes 
találkozásra invitálta a hirdetésben szereplő ingatlanhoz. 
>,Metálszürke Audival megyek" - mondta, - „arról lehet 
majd megismerni. Téged miről?" Csóró egyetemista is-
merősöm kivárt egy pillanatig, majd a kínos csöndbe hal-
kan belehebegte: „Fekete pulóver lesz rajtam." 

S a r n y a i Tibor 

Domaszék 
szemete 

* Munkatársunktól 
Holnap, szerdán délután 2 

órakor képviselő-testületi 
ülést tartanak Domaszéken. A 
megbeszélés főbb témái a te-
lepülés egészségügyi alapellá-
tása, a szilárd és a folyékony 
hulladék elszállítására kiírt 
Pályázatok elbírálása. Doma-
széken nincs szervezett sze-
métszállítás, a szeméttelep 
Pedig megtelt és a hatóságok 
uem adták meg az engedélyt a 

bővítésre. A környező közsé-
gek egy közös regionális telep 
felépítését javasolják, de ez 
csak több év múlva valósulna 
meg, addig is gyűlik a doma-
székiek hulladéka. Két beér-
kezett pályázat közül válasz-
tanak majd szerdán a képvi-
selők. A győztes vállalkozás a 
szilárd hulladékon kívül a fo-
lyékonyát is köteles elszállíta-
ni. A díjakat az önkormányzat 
és a cég közösen szabja meg. 

• A jezsuiták használhatatlan épülete 

Lebontják 
a volt iskolát? 
A Kossu th Z s u z s a 

Szakközépiskola elköltöz-
t e t é séve l idén a v á r o s 
visszaadta egykori tulaj-
donát a jezsuita rendnek. 
A Kálvári sugárúti épület 
ózonban igen rossz álla-
potban van , meglehet a 
rend a l ebon tás mellett 
dönt. 

A hónap végéig dói el, 
h°gy felújítják és átalakítják, 
avagy lebontják és új épületet 
terveznek a volt Kossuth Zsu-
zsa egészségügyi szakközép-
•skola helyébe, melyet idén 
nyáron kapott vissza a jezsuita 
fend. A szegedi rendházban 
megtudtuk, hogy mivel koráb-
ban a rend nem végeztethetett 
statikai vizsgálatokat, csak azt 
tudták megállapítani, hogy az 
épület igen rossz állapotban 
van. A felmérés után kiderült, 
h°gy még a vártnál is 
rosszabb a helyzet, ezért már 
a z is szóba került, hogy le-
bontsák az építményt és telje-
sen újat építsenek a helyébe. 

A jó állapotú épületre nem-
esak a rendház felsőoktatási 
felhasználásának céljai miatt 
'enne szükség, hanem azért is, 
mert a tervek szerint ide köl-
tözne a provincia jelentős 
könyvtára. Az épületben he-
'yet kapna a jezsuita tanulmá-
nyi ház, ahol 20 diák számára 
'enne hely, illetve előadóter-
mek jutnának a hittudományi 
főiskolának is, melyet az egy-
házmegye és a jezsuita pro-

vincia közösen működtet. Az 
épülettel kapcsolatos másik 
terv a vallástudományi intézet 
beindítása, azonban minden 
bizonnyal ez is halasztást kell 
szenvedjen, mert jövő szep-
temberig a legoptimistább vé-
lemény szerint sem lehet a 
visszakapott épületet teljesen 
rendbe tenni. 

A Kálvária sugárúti épüle-
tet a 20-as évek elején vásárol-
ták a szegedi jezsuiták, de már 
akkor is réginek számított, hi-
szen az alapjai még a nagy ár-
víz előtt épültek. Az akkor 
még földszintes ház első lakó-
ja egy pékség volt, s a vastag 
falakra a pékség emeletet is 
húzhatott. Ugyanezt tették az 
új tulajdonosok is, de a jezsui-
ta filozófusok és teológia szá-
mára így is kicsinek bizonyult 
a hely (ekkor diákkollégium 
lett és az iskolanővérek irányí-
tották). 

Az épület alapjai sajnos 
mára teljesen elöregedtek, és a 
korabeli szigetelési technika is 
igen fejletlen volt, mert mára 
az alagsor és az első emelet ál-
landóan nedvesedik. A kony-
hát például már az iskola ide-
jén is közegészségügyi szem-
pontból csak nehezen lehetett 
használni. A felmérés szerint 
legalább teljes tetőfödémcse-
rére, a fűtés és a világítás tel-
jes rekonstrukciójára, a nyílá-
szárók cseréjére és belső átala-
kításokra is szükség lenne - ha 
a felújítás mellett döntenek. 

Panek József 

• Felsőoktatási kollégiumok kapacitása 

Költöznek a hallgatók 

A Kossuth Zsuzsa volt épülete annyi ra elöregedett , 
hogy a régi-új tu la jdonosok a lebontásán is 

gondo lkodnak . (Fotó: Miskolczi Róbert) 

I smé t m e g n y í l n a k a 
s z e g e d i k o l l é g i u m o k 
k a p u i a f ő i s k o l á s é s 
e g y e t e m i h a l l g a t ó k 
e lő t t . A S z e n t - G y ö r g y i 
Albert O r v o s t u d o m á n y i 
Egyetem kollégistái má r 
a z elmúlt hét végén be-
k ö l t ö z t e k a k o l l é g i u -
mokba , mivel a SZOTE-n 
ezen a héten e lkezdődik 
a z ok ta t á s . A József At-
tila T u d o m á n y e g y e t e m 
e l s ő é v e s k o l l é g i u m i 
hallgatói ha tod iká tó l , a 
f e l s ö b b é v e s e k p e d i g -
csakúgy , mint a Juhász 
Gyula Taná rképző Főis-
k o l a h a l l g a t ó i - a h é t 
végén fog la l ják el szál-
láshelyeiket . 

Az utóbbi években a kol-
légiumban elhelyezett hall-
gatók aránya országos szin-
ten fokozatosan csökkent, 
mivel a kormányzati részről 
erősen támogatott hallgatói 
létszámnöveléssel a kollégi-
umi ellátottság nem tudott 
lépést tartani - állapították 
meg a Felsőoktatási Kollé-
giumok Országos Szövetsé-
gének tízéves jubileumi ta-
lálkozóján, amelyet Gö-
döllőn rendeztek meg au-
gusztus végén. A kilencve-
nes évek elején az egyetemi 
és főiskolai hallgatók negy-
vennyolc százaléka kapott 
kollégiumi elhelyezést, ez 
az arány napjainkban csu-
pán huszonhét-huszonnyolc 
százalékra tehető. A három 
legnagyobb szegedi fel-
sőoktatási intézmény - a Jó-
zsef Attila Tudományegye-
tem, a Szent-Györgyi Albert 
Orvostudományi Egyetem 
és a Juhász Gyula Tanár-
képző Főiskola - közül a 
SZOTE hallgatóinak van a 
legnagyobb esélyük arra, 
hogy kollégiumba kerülje-
nek. A levelező tagozatoso-
kat nem számítva a hallga-
tók 38,5 százaléka, vagyis 
kilencszáznegyven diák lak-
hat az Apáthy, a Jancsó, a 
Madzsar, a Semmelweis 
vagy a Béke utcai kollégiu-
mok valamelyikében. A Jó-
zsef Attila Tudományegye-
tem huszonöt százalékos 
kollégiumi elhelyezési ará-
nya az országos adatokhoz 
közelít, az ezernégyszázöt-
ven hallgató a Hermán, a 
Móra, a Károlyi vagy az 
Eötvös kollégium lakója, 
emellett az Öthalmi diákla-
kásokban is élnek jatésok. A 
Juhász Gyula Tanárképző 
Főiskola Teleki Blanka Kol-
légiumában négyszázöt diák 
lakik, emellett a főiskola há-

Csomagok, sorban állás, adminisztráció. Megérkeztek az elsőéves hallgatók 
a JATE Hermán Ottó Kollégiumába. (Fotó: Miskolczi Róbert) 

Szállásdíjak 
• Munkatársunktól 

A felsőoktatási törvény, illetve a 144/1996-os kor-
mányrendelet a kollégiumi ellátás diját a hallgatói nor-
matíva öt százalékában határozza meg, ami havonta 
3500 forintot jelent. Szegeden éppen ennyit kell fizetni 
a JGYTF Teleki Blanka Kollégiumában, valamint az 
Öthalmi diáklakásokban. A JATE Károlyi és Eötvös 
kollégiumában havonta 3700, az újszegedi Móra és 
Hermán Kollégiumban pedig 4000forint a havi díj. Je-
lenleg a SZOTE kollégiumaiban a legolcsóbbakitt 
ugyanis az Apáthy Kollégium kivételével mindenütt 
2950 forintot kell kifizetni egy hónapban. Az Apáthy 
Kollégium összkomfortos szobáiért viszont 3200 forin-
tos havi dijat állapítottak meg. Dr. Bella Károly kollégi-
um-igazgató szerint azonban október elsejétől várható-
an az orvosegyetemen is 3500forintra emelik a kollégiu-
mi díjat. Azok a hallgatók, akiket férőhely hiányában 
elutasítottak, lakhatási támogatásban részesülhetnek, 
amelynek összege három és hétezer forint közé tehető. 

romszázhárom hallgatója a 
Károlyi Kollégiumban ka-
pott helyet. A MÁV szálló-
ban negyven főiskolást he-
lyeztek el. 

A SZOTE kollégiumai-
ban csökkent az alapképzés-
ben tanuló hal lgatóknak 
fenntartott féróhelyék szá-
ma, mivel a szakorvosi kép-
zésben résztvevők számára 
negyvennyolc férőhelyet 
különítettek el - tájékozta-
tott dr. Bella Károly kollé-
gium-igazgató. A kollégiu-
mi helyeket a felsőévesek 
számára már májusban ki-
osztják, figyelembe véve 
egyebek mellett a hallgató 
szociális helyzetét, tanulmá-

nyi eredményét és közössé-
gért végzett munkáját. Az 
elsőévesek számára a fé-
rőhelyek tizenöt százalékát 
különítik el. Az ő esetükben 
csak a szociális helyzetet 
veszik figyelembe. A Ju-
hász Gyula Tanárképző 
Főiskolán a MÁV-szállóval 
kötött megegyezésnek kö-
szönhetően növekedett a 
kollégiumi férőhelyek szá-
ma. Amint a Szegedi 
Felsőoktatási Szövetség 
Hallgatói Önkormányzatá-
nak elnöke, Jancsák Csaba 
elmondta, a főiskola újabb 
férőhelyek reményében tár-
gyal az Eko-park ve-
zetőivel, eredmény azonban 

legkorábban a második fél-
évtől várható. A főiskolán a 
kollégiumi helyek elbírálá-
sakor egyaránt figyelembe 
veszik az állandó lakhelytói 
való távolságot, a szülők, 
eltartók szociális helyzetét 
és a tanulmányi eredményt. 

A JATE-n két éve javult 
a hallgatók kollégiumi elhe-
lyezésének aránya, amikor 
a Hermán Ottó Kollégium 
B épületében ötvenkét he-
lyet adtak át - mondta Me-
gy ery Arpádné, a Hermán 
Kollégium igazgatója. Enn-
él is több új férőhelyhez ju-
tottak tavaly, amikor a Mó-
ra-kollégium beépített te-
tőterében hetvenkét, az Öt-
halmi diáklakásokban pedig 
százhatvan hallgatót he-
lyeztek el. Mivel még így 
sem kerülhet minden rászo-
ruló hallgató kollégiumba, a 
JATE keresi az olcsóbb lak-
hatási lehetőségeket . Az 
egyetem szerződést kötött 
egy panzióval, az Ady End-
re Kollégiumba is sikerült 
húsz hallgatót elhelyezni, s 
a MÁV szál lóban és az 
Eko-parkban is laknak jatés 
diákok. A kollégiumi pályá-
zatok elbírálásánál figye-
lembe veszik a hal lgató 
szociális helyzetét, tanul-
mányi eredményét, közös-
ségi és TDK-s munkáját, to-
vábbá a lakhely és az egye-
tem távolságát. Az elsőéves 
hallgatók esetében a felvé-
teli vizsga e redménye a 
meghatározó. 

Békél i Anett 

Véradás 
• DM-információ 

Augusztusban a vöröske-
reszt és a szegedi véradó állo-
más szervezésében 1363-an 
559 liter vért adtak Szegeden 
és környékén. A „Mary" 
Cipőgyárban 33-an, a ha-
tárőrségnél 5-en, Deszken a 
mellkasi betegségek kórházá-
ban 27-en, a büntetésvégrehaj-
tási intézetnél 73-an, a Szeva-
fém-nél 9-en, Csengelén 18-
an, a MÁV Rókus és TBF-nél 
14-en, az újszentiváni honvéd-
ségnél 44-en, a Konzervgyár-
ban 35-en, a Stefánia „Party"-
n 80-an, Röszkén 50-en, a 
szőregi tsz-ben 10-en, a vér-
adóállomáson 1001-en. 

Augusztusban 33 szívműté-
tet, 11 érműtétet és 5 veseátül-
tetést végeztek a szegedi klini-
kákon. 

Véradás szerdánként 8 és 
18 óra, a többi munkanapon 8 
és 13 óra között. 

Arcok 
a rádiában 

• DM-információ 
A Rádió 88 Arcok című 

magazinműsora minden héten 
kedden este 8 órától jelentke-
zik a 95,4 MHz-en. A stúdió 
vendégei hétről hétre Szeged 
város társadalmának és gazda-
sági életének illusztris képvi-
selői. Vass Imre műsorvezető 
ma esti vendége: Molnár Gyu-
la zenész és omitológus. 

Telemagazin 
a Telinen 

• Munkatársunktól 
Ma, kedden 18 órakor is-

mét jelentkezik a Telemagazin 
a Telin tévén. Az adás egyik 
témája a hal mint az egészsé-
ges táplálkozás alapja. A Tér-
Kép rovat az ausztriai Altaus-
seebe kalauzolja el a nézőt, az 
Autómánia vendége pedig Vi-
dék Csaba ralliversenyző, il-
letve összefoglalót adnak a 
hétvégi szegedi Hajtás Kiállí-
tásról. 

Hétmillió 
• Budapest (MTI) 

Össszesen 7 millió forint 
értékű zsákmánnyal távozott 
az az ismeretlen betörő, aki 
vasárnap délután behatolt a II. 
kerület Labanc utca egyik la-
kásába és értékes olajfestmé-
nyeket, műszaki cikkeket, va-
lamint arany és ezüst ékszere-
ket vitt magával - tájékoztatta 
az MTI-t hétfőn reggel a 
BRFK sajtóügyeletese. 

A rendőrség megindította a 
nyomozást az ismeretlen tettes 
kézre kerítésére. 

Konferencia 
a piros aranynak 

• Munkatársunktól 
Szeged ad otthont a szer-

dán kezdődő Fűszerpaprika 
napok '99 című rendezvény-
sorozatnak, mely egészen 
szombatig számos érdekes-
séget kínál az érdeklődők 
számára. 

A piros aranynak szentelt 
nemzetközi konferencia té-
mája a fűszerpaprika tradici-
onális és alternatív felhasz-
nálása lesz, az előadásokat 
JATE aulájában tart ják, 
majd ezt követően szabadtéri 
programok is kínálkoznak. 
A rendezvény vendége lesz 
többek között Tamás Ká-
roly, a Földművelésügyi és 
Vidékfejlesztési Minisztéri-
um közigazgatási államtitká-
ra, Somogyi György az Or-

szágos Fűszerpaprika Ter-
méktanács elnöke, Katona 
Antal, a Szegedi Paprika Rt. 
vezérigazgatója, valamint 
Bihari Vilmos a Pick Szeged 
Rt. vezérigazgatója. Az 
előadások témái között sze-
repel az új termesztéstechno-
lógia, a paprika eredetvédel-
mének kérdései, s az alterna-
tív - gyógyászatban, kozme-
tikaiparban való - felhaszná-
lás lehetőségei. 

A rendezvény első napján 
kilenc életmű-díjat nyújta-
nak át a paprika iránt elköte-
lezett szakembereknek, csü-
törtökön a JATE- aulában 
folytatódnak az előadások, 
majd pénteken a szabadtéri 
helyszíneken fut tovább a 
program. 

Szökésben 
a narkós betörő 

• Munkatársunktól 
Országos körözést rendel-

tek egy 25 éves, szegedi, ká-
bítószerfüggő fiatalember el-
len. A nyomozás adatai sze-
rint Kunyik Krisztián tavaly 
és tavalyelőtt szegedi laká-
sokba tört be, és onnan kü-
lönböző ékszereket, műszaki 
cikkeket és készpénzt lopott 
el. Kunyik a nyomozás során 
tűnt el Szegedről és azóta is-
meretlen helyen tartózkodik. 
A rendőrség kéri, hogy aki a 
gyanúsított hollétéről infor-
mációval rendelkezik, érte-
sítse a Csongrád Megyei 
Rendőr-főkapitányság Vizs-
gálati Osztályát a 62/425-
921-es, illetve a 62/477-
577/12-89-es számon, vagy 
a 107-es telefonon. 

Körözik Kunyik Krisztiánt. 
(A rendőrség felvétele) 

Mobil 
Áldásos szerken tyű a 

mobiltelefon. Erről nyílván 
nem kell, nem is lehet, vi-
tát nyitni. Hogy honnan te-
lefonál a tulajdonosa, arról 
már inkább. 

Eddig a legkülönbözőbb 
helyeken hallottam a kelle-
mes maroktelefon-csicser-
gést: villamoson, ügyfél-
fogadó helyiségekben, a 
szabadtéri előadásán, étte-
remben, bevásár lás köz-
ben, kórházban, játszóté-
ren, po l i t ika i f ó r u m o n . 
Gondoltam, ezzel ki is me-
rültek a telefonos helyszí-
nek. 

Téved t em. Vasá rnap 
tudniillik meggyőződhet-
tem arról, hogy „marokte-
l e fonozn i " még a temp-
lomban is lehet!.. 

K. P. 


